

Обзоры литературы

© Коллектив авторов, 2018

УДК 616.127-005.8-022

А.М. Лебедева, Е.В. Марюхнич, Т.М. Албакова, Р.М. Албакова, Н.Б. Рязанкина, Е.В. Рыжкова

ЦИТОМЕГАЛОВИРУСНАЯ ИНФЕКЦИЯ У ПАЦИЕНТОВ С ОСТРЫМ ИНФАРКТОМ МИОКАРДА

Кафедра кардиологии и лаборатория атеротромбоза ФГБОУ ВО «Московский государственный медико-стоматологический университет им. А.И. Евдокимова» Минздрава России, ул. Делегатская, 20/1, Москва, 127473, Российская Федерация

Лебедева Анна Михайловна, канд. мед. наук, доцент, науч. сотр.,
orcid.org/0000-0001-5274-7200;

Марюхнич Елена Викторовна, мл. науч. сотр.,
orcid.org/0000-0001-9833-1227;

Албакова Тамара Магометбашировна, ассистент,
orcid.org/0000-0002-9493-5290;

Албакова Роза Магометбашировна, ассистент,
orcid.org/0000-0003-1938-2814;

Рязанкина Надежда Борисовна, канд. мед. наук, мл. науч. сотр.,
orcid.org/0000-0001-6570-8008;

Рыжкова Евгения Викторовна, лаборант,
orcid.org/0000-0003-3629-0591

Прогрессирование и дестабилизация атеросклеротической бляшки являются основной причиной развития острого инфаркта миокарда. При этом в последние годы получены убедительные данные о том, что основной причиной, вызывающей прогрессирование атеросклероза, является хроническая воспалительная реакция и активация иммунных клеток внутри атеросклеротических бляшек. Однако причины, провоцирующие воспаление в бляшке, несмотря на их важность, остаются в значительной степени неизвестными. Ранее были получены данные о роли вирусных и бактериальных инфекций в атерогенезе, тем не менее результаты работ крайне противоречивы. Среди вероятных триггеров воспалительной реакции особое место занимает группа герпесвирусов человека и прежде всего цитомегаловирус. Они являются наиболее распространенными вирусами в популяции и часто хронически персистирующими в организме, что коррелирует с хроническим воспалением при атеросклерозе. В настоящем обзоре мы рассмотрим полученные нами и другими исследователями данные о цитомегаловирусной активации при ишемической болезни сердца.

Ключевые слова: атеросклероз; острый инфаркт миокарда; вирус герпеса; цитомегаловирус; функция эндотелия.

Для цитирования: Лебедева А.М., Марюхнич Е.В., Албакова Т.М., Албакова Р.М., Рязанкина Н.Б., Рыжкова Е.В. Цитомегаловирусная инфекция у пациентов с острым инфарктом миокарда. *Креативная кардиология.* 2018; 12 (2): 159–66. DOI: 10.24022/1997-3187-2018-12-2-159-166

Для корреспонденции: Лебедева Анна Михайловна, e-mail: asya.lebedev@mail.ru

А.М. Lebedeva, E.V. Maryukhnich, T.M. Albakova, R.M. Albakova, N.B. Ryazankina, E.V. Ryzhkova

CYTOMEGALOVIRUS INFECTION IN PATIENTS WITH ACUTE MYOCARDIAL INFARCTION

Department of Cardiology and Laboratory of Atherothrombosis of A.I. Yevdokimov Moscow State University of Medicine and Dentistry of Ministry of Health of the Russian Federation, Delegatskaya ulitsa, 20, stroenie 1, Moscow, 127473, Russian Federation

1. The first part of the document discusses the importance of maintaining accurate records of all transactions and activities. It emphasizes the need for transparency and accountability in financial reporting.

2. The second part of the document outlines the various methods and techniques used to collect and analyze data. It includes a detailed description of the experimental procedures and the statistical tools employed.

3. The third part of the document presents the results of the study, including a comparison of the different methods and a discussion of the implications of the findings.

4. The final part of the document provides a conclusion and a list of references. It also includes a section on the limitations of the study and suggestions for future research.

1. The first part of the document discusses the importance of maintaining accurate records of all transactions. This is crucial for ensuring the integrity of the financial data and for providing a clear audit trail. The records should be kept up-to-date and should be accessible to all relevant parties.

2. The second part of the document outlines the various methods used to collect and analyze data. This includes both qualitative and quantitative techniques, as well as the use of statistical models to identify trends and patterns in the data. The goal is to provide a comprehensive and objective analysis of the information available.

3. The third part of the document focuses on the interpretation of the results. This involves comparing the findings against the initial hypotheses and identifying any significant differences or anomalies. The results should be presented in a clear and concise manner, with appropriate use of tables and graphs to illustrate key points.

4. The final part of the document provides a summary of the findings and offers recommendations for future research. This includes identifying areas where further data collection or analysis may be needed, as well as suggesting potential applications of the research findings in practice.